礼品:

运输礼品是允许的。申报价值必须低于1000元人民币,预估税和税额必须低于500元。

个人物品限制

每年1台电子袖珍计算器

5 盒式磁带

10 米棉布或者宽不超过 130 厘米的合成布

100 枚集邮邮票

40 元中药用料

违禁物品:

除被视为不可邮寄的物品外,禁止下列物品:

使人上瘾的毒品和毒药

携带危险病毒、细菌和有害昆虫的动物和/或植物及其产品

侵犯知识产权的物品和假冒伪劣产品

银行或货币票据

国家环保总局公布的《中华人民共和国第一批禁止或严格限制的有毒化学品清单》中禁用的化学品

生物和化学制品;细菌、炭疽、寄生虫、排泄物、医疗废物、骨骼、动物器官、肢体、未鞣制皮、动物骨等非传染性和传染性物质

任何动物的尸体

中国证券

用过的衣服或床单

硬币、银行券、货币券、证券

腐蚀性物质

燕窝

乳制品,包括蛋和蛋制品

致命毒药

涉及国家秘密的文件、档案和其他物品

毒品和吸毒用具;麻醉药品和精神药品;未用于合法目的前体化学品;

濒危野生动物及其产品;包括象牙、虎骨、犀角等

电风扇

油脂、皮、毛、蹄、骨、角

危害人畜健康和(或)**来自**疫区的食品、药品和其他商品

不洁或来自疫区的食物

新鲜猪肉及所有副产品

转基因物质

非法伪造物品

标有"ROC 制造"的物品(中华民国);"台湾制造"的标签是可以接受的

伪造邮政机关发行的信封、封皮、卡片、表格或者文件

珠宝和宝石

液体

彩票及煽动性质的打印品

活的动物(除了猫和狗),包括所有哺乳动物、鸟类、鱼类、两栖动物、爬行动物、昆虫和其他无脊椎动物

生肉或肉制品

手稿

有机培养基

油漆、清漆、珐琅

淫秽或不雅的绘画

带有微生物或昆虫的植物或植物产品

铂、金或银(无论是否为商品)

印刷品、胶卷、照片、录音、录像带、VCDs、计算机存储介质**以及任何**其他危害中国政治、经济、文化和/或道德的商品。

囚犯制造的产品

标明"中国制造"的产品,但返修产品除外

在政治上、经济上、文化上或道义上有害于中华人民共和国的出版物

无线电、无线电电报接收机和发射机及其部件

录音

犀牛角

应付无记名证券

种子

缝纫机

无烟烟草制品

特种间谍装备

禁止进口土壤,除非经特别批准仅用于科学研究

录音机

电视机

从美国进口牛肉和牛肉制品

烟叶 (烟丝除外)

旅行支票

旧电气设备和机械

手表

器近

酒精饮料和含酒精的物品

蜜蜂及水蛭和蚕

婴儿配方奶粉

谷物制品

濒危植物和物种

鱼类和甲壳类动物

果蝇科的苍蝇

水果和坚果

活植物

有机化学品

药品

无线电接收设备、传输设备和通信保密机

人民币(本国货币)

碾碎或未碾碎的无壳大米

未经加工钻石

传输设备

贱金属表壳(如:铅,锡,铜),不论是否镀金或镀银

表带、表箍及表手镯;贵重金属制成的表,或者向前贵重金属的表

CITES 和健康部门限制的野生动物

葡萄酒

仿真武器, 弹药

管制刀具

易爆炸性物体, 易燃烧性物品

传染性物品

鸦片、吗啡、海洛英、大麻以及其它能使人成瘾的毒品、麻醉品、精神药物

放射性元素

伪造的货币及伪造的有价证券

Gift shipments are acceptable. The declared value must be less than 1,000 CNY and the assessed duty and tax value must be less than 500 CNY.

Personal Items Restrictions

- 1 electronic pocket calculator per year
- 5 magnetic cassette tapes
- 10 metres of cotton or synthetic cloth not wider than 130 cm
- 100 philatelic stamps
- 40 yuan of medicines or materials used in Chinese medicines

Prohibited Items

In addition to items considered non-mailable matter, the following are prohibited:

- addictive narcotics and poisons
- animals and/or plants and their products carrying dangerous viruses, bacteria and injurious insects
- articles infringing upon intellectual property rights; and counterfeit and shoddy products
- bank or currency notes
- banned chemicals as listed in the List of Toxic Chemicals Banned or Severely Restricted in the P.R.C. (The First Group) published by the State Environmental Protection Agency (SEPA)
- biological and chemical products; contagious and infectious substances such as germ, anthrax, parasite, excreta, medical waste, skeleton, animal organ, limb, hide not tanned, animal bone not medicated, etc.
- carcasses of any animal

- chinese securities
- clothing or bed linen, used
- coins.bank notes, currency notes, securities
- corrosive substances
- cubilose
- dairy products, including egg and egg products
- deadly poisons
- documents, files and other articles that involve state secrets
- drugs and drug paraphernalia; narcotic drugs and psychotropic drugs not being used for legitimate purposes; and precursor chemicals not being used for legitimate purposes
- endangered wild animals and their products; including ivory, tiger bone, rhinoceros horn, etc.
- fans, electric
- fat and grease, hides, hair, hooves, bones, and horns
- food, medicine and other commodities which are harmful to the health of humans and animals and/or from epidemic infected areas
- food, unclean or from regions affected by epidemic diseases
- fresh pork and all by-products
- genetically modified matter
- illegally forged articles
- items marked "Made in ROC" (Republic of China). The label "Made in Taiwan" is acceptable .
- imitation of envelope, wrapper, card, form or documents issued by any postal authority
- jewels and precious stones
- liquids
- lottery tickets and items of a seditious nature

- live animals (except cats and dogs) including all mammals, birds, fish, amphibians, reptiles, insects and other invertebrates.
- meat and meat products, raw or cooked
- manuscripts
- organic cultivation media
- paint, varnishes, enamels
- painting or drawings of an obscene or indecent character
- plants or plant products with microbes or insects
- platinum, gold or silver (manufactured or not)
- printed matter, films, photos, records, audio and video tapes, VCDs, computer storage media and other commodities which are harmful to China's politics, economy, culture, and/or ethics
- products made by prisoners
- products marked" Made in China," except for products being returned for repair
- publications that are politically, economically, culturally or morally detrimental to the People's Republic of China
- radios, radio-telegraphic receivers and transmitters and parts for such apparatus
- records
- rhinoceros horns
- securities of any kind payable to bearer
- seeds
- sewing machines
- smokeless tobacco products
- specialized espionage equipment
- soil is prohibited unless a special approval is given to import for scientific research only
- tape recorders
- televisions

- the importation of beef and beef products originating from the USA
- tobacco leaves (except cut tobacco)
- traveller's cheques
- used electrical equipment and machinery
- watches
- weapons
- alcohol liquors and articles containing alcohol
- bees, leaches and silkworms
- baby formula
- cereal products
- endangered plants and species
- fish and crustaceans
- flies of the family Drosophilae
- fruits and nuts
- live plants
- military weapons
- organic chemicals
- pharmaceutical products
- radio reception equipment, transmission equipment and coding equipment
- renminbi (national currency)
- rice without husk, milled or unmilled
- rough diamonds
- transmission apparatus
- watch cases of base metal, whether or not gold or silver plated
- watch straps, bands and bracelets
- watches with case of precious metals or metal clad with precious metals
- wildlife controlled by CITES and health restrictions

- wine
- weapons imitation, ammunition
- controlled knives
- explosive or flammable objects
- infectious article
- opium, morphine, heroin, cannabis and other addictive drugs, narcotics, psychotropic substances
- radioactive element
- Counterfeit currency and counterfeit securities